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PROTOKÓŁ NR XXVI/16 

Z SESJI RADY POWIATU GRAJEWSKIEGO 

w dniu 29 listopada 2016 r. 

 

Przewodniczący St. Kossakowski otworzył  XXVI sesję Rady Powiatu Grajewskiego o godz. 1400 dnia  

29.listopada 2016 r. w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Grajewie, ul. Strażacka 6B, powitał wszystkich 

radnych oraz gości. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 16. radnych, co wobec 

ustawowego składu rady, wynoszącego 17 osób, stanowi quorum, pozwalające na obradowanie i podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  

Wg listy obecności w obradach uczestniczyli radni: 

1. Ewelina Ajdyn 

2. Antoni Cybula. 

3. Leszek Czyżewski. 

4. Tomasz Dudziński.  

5. Sławomir Jan Ginel. 

6. Krystyna Jankowska. 

7. Stanisław Kossakowski. 

8. Tomasz Krukowski. 

9. Zygmunt Kruszyński. 

10. Barbara Łojewska. 

11. Janusz Marian Marcinkiewicz. 

12. Waldemar Remfeld. 

13. Alicja Rutkowska. 

14. Radosław Trzciński. 

15. Krzysztof Waszkiewicz. 

16. Waldemar Tadeusz Wieczorek. 

 

1. Maria Jasińska – skarbnik powiatu 

2. Mariusz Wojciechowski – sekretarz powiatu 

 

oraz goście: 

1. Katarzyna Szejda   e-grajewo.pl 

2. Andrzej Jabłoński  Komenda Powiatowa PSP w Grajewie 

3. Anna Jagusz    Zespół Szkół im. Marszałka J. Piłsudskiego w Szczuczynie 

4. Wiesław Mursztyn  Komenda Powiatowa Policji w Grajewie 

5. Waldemar Gołaszewski   Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Białymstoku 

6. Beata Gładkowska – Chocian Ekoton sp. z o.o. 

7. Mariola Grużewska    Starostwo Powiatowe w Grajewie 

8. Sylwia Chomicz   Starostwo Powiatowe w Grajewie 

9. Zdzisława Choynowska  Zespół Szkół im. ks. J.K. Kluka w Wojewodzinie 

10. Bożenna Zakrzewska  Powiatowy Urząd Pracy w Grajewie 

11. Jan Połonowicz   Zarząd Dróg Powiatowych 

12. Anna Maria Świderska  Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Grajewie 

13. Grzegorz Curyło   Zespół Szkół Nr 1 w Grajewie 
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Po otwarciu obrad, przewodniczący St. Kossakowski przystąpił do realizacji porządku obrad – odczytał 

porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Powiatu Grajewskiego. 

4. Informacja Przewodniczącego Zarządu z wykonania uchwał Rady Powiatu i pracy Zarządu Powiatu w okresie od 

ostatniej sesji. 

5. Raport z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Grajewskiego na lata 2012-2015  

z perspektywą na lata 2016-2019” w latach 2014-2015. 

6. Informacja o stanie ochrony środowiska na terenie powiatu grajewskiego w 2015 r. 

7. Prezentacja „Programu Ochrony Środowiska Powiatu Grajewskiego na lata 2016-2023”. 

8. Interpelacje radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

10. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budżecie powiatu grajewskiego na rok 2016,  

b) w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej powiatu grajewskiego na lata 2016 – 2019, 

c) w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska Powiatu Grajewskiego na lata 2016-2023”, 

d) w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z drogi na koszt właściciela i przechowywanie 

pojazdów usuniętych z dróg, 

e) w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat 

Grajewski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

11.    Wolne wnioski, zapytania i sprawy różne. 

12. Zamknięcie sesji.   

 

Starosta Z. Kruszyński zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad w pkt 10. Podjęcie uchwał o ppkt f) 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy Powiatu Grajewskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2017 rok."  

Przewodniczący St. Kossakowski zarządził głosowanie w sprawie wniosku starosty Z. Kruszyńskiego,  

w jego wyniku Rada Powiatu Grajewskiego jednogłośnie, 16 głosami „za”, a więc z zachowaniem bezwzględnej 

większości głosów ustawowego składu rady, która wynosi 9 głosów, przyjęła wniosek starosty w sprawie 

rozszerzenia porządku obrad w pkt.10 Podjęcie uchwał o ppkt f) w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy 

Powiatu Grajewskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok."  

 

 

Kolejnym punktem porządku obrad było przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Powiatu. Uwag do  protokołu 

nie zgłoszono.  

Przewodniczący St. Kossakowski zarządził głosowanie, w jego wyniku Rada Powiatu Grajewskiego 

jednogłośnie, 16 głosami „za”, przyjęła protokół z XXV sesji. 

Kolejnym punktem porządku obrad była: 
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INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO ZARZĄDU Z WYKONANIA UCHWAŁ RADY POWIATU I PRACY 

ZARZĄDU POWIATU W OKRESIE OD OSTATNIEJ SESJI. 

 

Na posiedzeniu w dniu 28 października 2016 r., po zakończeniu XXV sesji,  Zarząd Powiatu przyjął: 

1. Uchwałę Nr 100/376/16 w sprawie zmian kwot dochodów i wydatków budżetowych jednostek podległych 

powiatu grajewskiego na rok 2016.  

2. Uchwałę Nr 100/377/16 w sprawie wyrażenia zgody na przekazania środka trwałego. Dyrektor Zespołu 

Szkół Specjalnych w Grajewie, w odpowiedzi na wniosek dyrektora Zespołu Szkół w Niećkowie, zwrócił się do 

Zarządu Powiatu z prośbą o wyrażenie zgody na nieodpłatne przekazanie autobusu marki OPEL MOVANO, rok 

produkcji 2004, Zespołowi Szkół w Niećkowie do wykorzystania go zgodnie z celami statutowymi tejże szkoły. 

Zespół Szkół Specjalnych w Grajewie pozyskał nowy pojazd do przewozu niepełnosprawnych uczniów i stary 

pojazd stał się zbędny. Biorąc powyższe pod uwagę Zarząd Powiatu wyraził zgodę na przekazanie ww. 

autobusu na potrzeby Zespołu Szkół im. Bolesława Podedwornego w Niećkowie. 

 

Ponadto Zarząd Powiatu zapoznał się: 

 z propozycją współpracy Zakładu Produkcji Kruszyw Rupińscy spółka jawna dot. przebudowy skrzyżowania 

drogi powiatowej Nr 1815B z drogą gminną Wąsosz – Kędziorowo w km 1+235 drogi powiatowej. 

Współpraca miałaby polegać na użyczeniu gruntu przez powiat. Zarząd Dróg Powiatowych w Grajewie 

opracuje dokumentację przebudowy skrzyżowania, aby dostosować ją  do potrzeb Zakładu Produkcji 

Kruszyw Rupińscy. Pozostałe koszty związane z przebudową skrzyżowania poniósłby Zakład.   

 z postanowieniem Ministra Finansów ws. wyznaczenia dodatkowego terminu – na dzień 10.11.2016 r.- 

załatwienia sprawy zwrotu przez Powiat Grajewski nienależnie uzyskanej kwoty części oświatowej 

subwencji ogólnej za rok 2011; 

 

 

Na posiedzeniu w dniu 31 października 2016 r. , Zarząd Powiatu przyjął: 

1. Uchwałę Nr 101/378/16 w sprawie zmian w budżecie powiatu grajewskiego na rok 2016. 

2. Uchwałę Nr 101/379/16 w sprawie zmian kwot dochodów i wydatków budżetowych jednostek 

podległych powiatu grajewskiego na rok 2016.  

 

Ponadto Zarząd Powiatu: 

 zapoznał się z informacją nt. przekazania i wykorzystania dotacji celowej z tytułu pomocy finansowej na 

realizację zadania pn. „Poprawa dostępności do przemysłowej części miasta Grajewo z sieci dróg krajowych 

– przebudowa ulicy Robotniczej”. Powyższa dotacja, udzielona Miastu Grajewo w kwocie 160.000,00 zł, 

została wykorzystana i rozliczona w całości. 

 

Na posiedzeniu w dniu 04 listopada  2016 r. , Zarząd Powiatu przyjął: 

1. Uchwałę  Nr 102/380/16 w sprawie oceny miesięcznego sprawozdania z wykonania przychodów  

i kosztów Szpitala Ogólnego im. dr Witolda Ginela w Grajewie za miesiąc wrzesień 2016 r. Wynik 

finansowy netto za miesiąc wrzesień 2016 r. był stratą w kwocie 27.455,06 zł. 

2. Uchwałę Nr 102/381/16 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie środków trwałych. Po rozpatrzeniu 

wniosku dyrektora Zespołu Szkół w Niećkowie  Zarząd Powiatu wyraził zgodę na przekazanie środków 

trwałych w postaci 6. zestawów komputerowych stanowiących wyposażenie Starostwa Powiatowego w 

Grajewie. Ponieważ powyższe zestawy komputerowe stały się zbędne w tutejszym urzędzie  
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3. Uchwałę  Nr 102/382/16 w sprawie przystąpienia do grupy zakupowej energii elektrycznej oraz 

wspólnego przeprowadzenia i udzielenia zamówienia publicznego. Powiat Grajewski, wspólnie  

z Powiatem Piskim w ramach grupy zakupowej energii elektryczne, jako zamawiający ma możliwość 

przystąpienia do Porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia postępowania na dostawę energii 

elektrycznej w okresie od 01.04.2017 r. – do 30.09.2018 r. w celu uzyskania korzystnej ceny zakupu energii 

elektrycznej dla Starostwa Powiatowego w Grajewie oraz jednostek organizacyjnych Powiatu Grajewskiego. 

Liderem Grupy Zakupowej jest Powiat Piski. W ubiegłych latach powiat skorzystał z oferty uzyskując 

wymierne korzyści w postaci oszczędności w wydatkach na zakup energii elektrycznej. Przygotowanie 

procedury poprzedzającej wszczęcie postępowania i  dokumentów na potrzeby przetargu jest wykonywane 

na zlecenie, w ramach umowy z Pomorską Grupą Konsultingową w Bydgoszczy. Zarząd upoważnił starostę 

i wicestarostę do podpisania stosownej deklaracji, pełnomocnictwa i umowy w zakresie wspólnego 

przeprowadzenia postępowania i świadczenia usług doradczych w tym postępowaniu. 

 

Ponadto Zarząd Powiatu: 

 zapoznał się z informacją o ogłoszeniu wstępnej listy rankingowej wniosków o dofinansowanie zadań 

zgłoszonych do dofinansowania na rok 2017 w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej 

infrastruktury drogowej na lata 2016-2019;  

 zapoznał się z wnioskiem Zespołu Szkół Nr 1 w Grajewie o udzielenie wsparcia finansowego na zakup 

książek do biblioteki szkolnej składany w ramach programu wieloletniego – „Narodowy Program Rozwoju 

Czytelnictwa” – Priorytet 3. Łączny koszt zakupu to 15.000,00 zł, wnioskowana kwota wsparcia finansowego 

na zakup książek wynosi 12.000,00 zł, wkład własny - 3.000,00 zł. Zarząd Powiatu podjął decyzję o złożeniu 

wniosku do ww. programu.  

 

 

Na posiedzeniu w dniu 15 listopada  2016 r. , Zarząd Powiatu przyjął: 

1. Uchwałę Nr 103/383/16 w sprawie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

grajewskiego na lata 2017-2020. Powyższa uchwała została przekazana Radzie Powiatu Grajewskiego  

i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku. 

2. Uchwałę Nr 103/384/16 w sprawie projektu budżetu powiatu grajewskiego na 2017 r. Powyższa uchwała 

została przekazana Radzie Powiatu Grajewskiego i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku. 

3. Uchwałę Nr 103/385/16 w sprawie przekazania podległym jednostkom oraz komórkom organizacyjnym 

Starostwa Powiatowego w Grajewie informacji niezbędnych do opracowania projektów planów 

finansowych na rok 2017. Powyższa uchwała została przekazana jednostkom oraz komórkom organizacyjnym 

Starostwa Powiatowego w Grajewie. 

4. Uchwałę Nr 103/386/16 w sprawie projektu planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej 

oraz innych zadań zleconych powiatowi grajewskiemu ustawami na rok 2017. Powyższa uchwała została 

przekazana jednostkom oraz komórkom organizacyjnym Starostwa Powiatowego w Grajewie. 

5. Uchwałę Nr 103/387/16 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie środka trwałego. Po rozpatrzeniu 

wniosku dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Grajewie Zarząd Powiatu podjął decyzję o wyrażeniu zgody na 

przekazanie samochodu służbowego marki FORD FIESTA, rok produkcji 2006, na potrzeby Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Grajewie. 

6. Uchwałę Nr 103/388/16 w sprawie przedłożenia raportu z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla 

Powiatu Grajewskiego na lata 2012-2015 z perspektywą na lata 2016-2019”  w latach 2014-2015.  

Powyższa uchwała została przekazana Radze Powiatu Grajewskiego. 
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7. Uchwałę  Nr 103/389/16 w sprawie powołania komisji konkursowej opiniującej oferty złożone w ramach 

otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego w zakresie prowadzenia punktu nieodpłatnej 

pomocy prawnej.  

8. Uchwałę Nr 103/390/16 w sprawie zmian w budżecie powiatu grajewskiego na rok 2016 . 

9. Uchwałę Nr 103/391/16 w sprawie zmian kwot dochodów i wydatków budżetowych jednostek podległych 

powiatu grajewskiego na rok 2016. 

 

Ponadto Zarząd Powiatu: 

 zapoznał się z wnioskiem GPVT S.C. Pracownia Architektoniczna o uzgodnienie projektu 

zagospodarowania terenu dla budynku Sądu Rejonowego w Grajewie, zlokalizowanego przy ul. Wojska 

Polskiego, na działce ozn. Nr 2031/90; 

 opracował warianty propozycji do przedstawienia burmistrzowi Szczuczyna iRajgrodu dot. starodroży drogi 

krajowej Nr 61 na terenie gminy Szczuczyn i gminy Rajgród.  

 

Na posiedzeniu w dniu 22 listopada  2016 r. , Zarząd Powiatu przyjął: 

1. Uchwałę Nr 104/392/16 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zmiany kategorii drogi gminnej  

i zaliczenia jej do kategorii drogi powiatowej. Starostwo Powiatowe w Łomży zwróciło się z wnioskiem o 

wyrażenie opinii w sprawie dokonania zmian w sieci dróg publicznych na terenie gminy Zbójna – zmiana 

dotyczy przejęcia przez Powiat Łomżyński drogi gminnej Nr 10446B Kuzie – Charubin o długości 1,04 km  

i zaliczenia jej do kategorii dróg powiatowych. Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował powyższy wniosek. 

 

Ponadto Zarząd Powiatu skierował na najbliższą sesję Rady Powiatu: 

 projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu grajewskiego na rok 2016; 

 projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej powiatu grajewskiego na lata 2016 – 

2019; 

 projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska Powiatu Grajewskiego na lata 2016-

2023”; 

 projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Powiat Grajewski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków; 

 projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z drogi na koszt właściciela i 

przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg. 

 

Ponadto Zarząd: 

 zapoznał się plan audytu wewnętrznego na 2016 r. 

 zapoznał się z postanowieniem Ministra Finansów w sprawie wyznaczenia dodatkowego terminu (do 

20.12.2016 r.) załatwienia sprawy zwrotu przez Powiat Grajewski nienależnie uzyskanej kwoty części 

subwencji ogólnej za rok 2011; 

 zapoznał się z wnioskiem o wyrażenie zgody na rozbiórkę metalowego płotu położonego w ciągu ulicy 

Strażackiej między budynkiem Starostwa Powiatowego i budynkiem Urzędu Miasta – wszelkie koszty 

związane z usunięciem płotu pokryje Miasto Grajewo. 
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Na posiedzeniu w dniu 28.11.2016 r. Zarządu Powiatu rozpatrzył propozycje pozbawienia kategorii 

powiatowej odcinków dróg w związku z przekazaniem Powiatowi Grajewskiemu starodroży drogi Nr 61 na terenie 

gmin Szczuczyn i Rajgród. 

 

Na posiedzeniu w dniu 29.11.2018 r. Zarząd Powiatu przyjął: 

1. Uchwałę Nr 106/393/16 w sprawie pozbawienia kategorii dróg gminnych i wyłączenia ich z użytkowania 

jako dróg publicznych.  

2. Uchwałę Nr 106/394/16 w sprawie rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację w 2017 roku 

zadania publicznego w zakresie prowadzenia punktu nieodpłatnej pomocy prawnej. 

 

Ponadto Zarząd skierował na sesję Rady Powiatu: 

 autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

grajewskiego na lata 2016-2019; 

 projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy Powiatu Grajewskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 r."; 

 

Wykonanie uchwał Rady Powiatu:  

 Uchwały Rady Powiatu z dnia 28 października 2016 r.: 

a) Nr XXV/127/16 w sprawie zmian w budżecie powiatu grajewskiego na rok 2016;   

została opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Grajewie oraz przesłana do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku celem zaopiniowania i do jednostek podległych powiatu 

grajewskiego celem wykonania zgodnie z treścią. 

 

b) Nr XXV/128/16 w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej powiatu grajewskiego na lata 

2016-2019; 

została opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Grajewie oraz przesłana do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku celem zaopiniowania. 

 

c) Nr XXV/129/16 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz 

gminy Wąsosz; 

została opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Grajewie, przesłana do 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku oraz do Urzędu Gminy Wąsosz. W dniu 29.11.2016 r. został 

podpisany akt notarialny, na mocy którego zostało dokonane przeniesienie prawa własności nieruchomości na rzecz 

gminy Wąsosz. 

 

d) Nr XXV/130/16 w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym Powiatu 

Grajewskiego; 

została opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Grajewie, przesłana do 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku oraz do Urzędu Miejskiego w Szczuczynie – do wiadomości.   

 

e) Nr XXV/131/16 w sprawie określenia zadań i wysokości środków PFRON przeznaczonych na ich 

realizację w 2016 r. w Powiecie Grajewskim; 
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została opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Grajewie, przesłana do 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku – do wiadomości; oraz do Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Grajewie – celem stosowania zgodnie z treścią i Powiatowego Urzędu Pracy w Grajewie – do 

wiadomości. 

Radny K. Waszkiewicz poruszył kwestię wyniku finansowego Szpitala Ogólnego w Grajewie, strata za 

wrzesień wyniosła 27 tys. zł, a jak to wyglądało w poprzednich miesiącach? 

Starosta Z. Kruszyński wyjaśnił, że wyniki miesięczne są różne, wahają się w obie strony, raz na plus, raz 

na minus. Starosta dodał, że kontrakt z NFZ poprawił się o 500 tys. zł, więc wynik też zapewne ulegnie poprawie. 

Duży wpływ na generowanie długu mają pacjenci Szpitalnego Oddziału Ratunkowego – NFZ płaci za nich dopiero 

wówczas, gdy opuszczą SOR. 

Więcej pytań do starosty nie było. 

Kolejnym punktem porządku obrad był: 

 

RAPORT Z WYKONANIA „PROGRAMU OCHRONY ŚRODOWISKA DLA POWIATU GRAJEWSKIEGO NA LATA 
2012-2015 Z PERSPEKTYWĄ NA LATA 2016-2019” W LATACH 2014-2015. 

 

Przewodniczący St. Kossakowski poinformował, iż raport z wykonania „Programu ochrony środowiska dla 

powiatu grajewskiego na lata 2012-2015 z perspektywą na lata 2016-2019” w latach 2014-2015, został 

zaprezentowany radnym na posiedzeniu komisji połączonych, w związku z czym nie widzi potrzeby przedstawiania 

raportu po raz drugi. Zwrócił się do radnych o zgłaszanie ewentualnych zapytań lub wniosków. 

Radni nie zgłosili pytań, wobec czego przewodniczący St. Kossakowski zarządził głosowanie: kto jest za 

przyjęciem raportu z wykonania „Programu ochrony środowiska dla powiatu grajewskiego na lata 2012-2015  

z perspektywą na lata 2016-2019” w latach 2014-2015? W wyniku głosowania ww. raport został przyjęty 

jednogłośnie. 

Raport z wykonania „Programu ochrony środowiska dla powiatu grajewskiego na lata 2012-2015  

z perspektywą na lata 2016-2019” w latach 2014-2015 stanowi Załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnym punktem porządku obrad była: 

 

INFORMACJA O STANIE OCHRONY ŚRODOWISKA NA TERENIE POWIATU GRAJEWSKIEGO W 2015 R. 

 

Na prośbę przewodniczącego St. Kossakowskiego głos zabrał w imieniu Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony Środowiska W. Gołaszewski, Kierownik Delegatury w Łomży – wystąpienie stanowi Załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Radny K. Waszkiewicz stwierdził, że z satysfakcją wysłuchał powyższego sprawozdania; składowisko 

odpadów w Grajewie spełnia swoją funkcję, na wiele lat zapewniając poczucie bezpieczeństwa mieszkańcom 

Grajewa. 

Radny A. Cybula zapytał, gdzie zanotowano większe zanieczyszczenia powietrza: w strefie Białystok, czy 

Łomża – Suwałki (w tej strefie znajduje się Grajewo)? 

Pan W. Gołaszewski stwierdził, że zdecydowanie gorzej jest w Białymstoku, w Łomży i Suwałkach bywają 

przekroczenia, chociaż zdarzają się takie godziny w Łomży, gdy jest naprawdę źle, np. wczesnym rankiem, gdy 

rozpala się w piecach lub wieczorem, gdy się do nich dokłada. Jeżeli ktoś jest zainteresowany, na stronie 

internetowej WIOŚ, wchodząc w poszczególne stacje badawcze, można śledzić godzina po godzinie, w czasie 

bieżącym, jak przedstawia się sytuacja. Warto to robić, gdy się np. uprawia biegi lub wybiera na spacer z dzieckiem. 

Radny W. Remfeld poruszył kwestię zanieczyszczania powietrza w Grajewie – czy badania są 

weryfikowane; czy są wykonywane według określonego harmonogramu, czy robione wyrywkowo? W różnych 

godzinach można bowiem poczuć różne zapachy generowane przez Zakłady Pfleiderer S.A. Druga sprawa to 
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problem zanieczyszczania powietrza przez Zakład Produkcyjny Wytwórni Pasz w Grajewie, usytuowany na ul. 

Elewatorskiej. 

Pan W. Gołaszewski poinformował, iż w tym roku na wiosnę została przeprowadzona kontrola dotycząca 

przede wszystkim wytwarzania hałasu przez Wytwórnię Pasz. Zakład podjął różnego rodzaju działania zmierzające 

do zmniejszenia hałasu: został ograniczony ruch pojazdów ciężkich, ograniczono linie transportowe do elewatorów 

zbożowych, zainstalowano wyciszające dyfuzory powietrzne. WIOŚ przeprowadził badania w trzech punktach,  

w zabudowie jednorodzinnej, w zabudowie wielorodzinnej, najbliższej źródła hałasu, w porze nocnej i w porze 

dziennej – nie stwierdzono przekroczeń dopuszczalnej emisji hałasu. 

Jeżeli chodzi o powietrze – sprawy uciążliwości zapachowej nie są w Polsce normowane; ostatnio na stronie 

ministerstwa ukazała się informacja, że opracowany został katalog związków chemicznych, które powodują tę 

uciążliwość – to pierwszy krok w tym kierunku, natomiast obecnie nie ma podstaw prawnych do podejmowania 

jakichkolwiek działań, dotyczy to również rolnictwa i wielu innych dziedzin działalności, nie tylko przemysłowej. 

Częstotliwość badań – zakłady przemysłowe mają obowiązek badania emisji do powietrza pod kątem stężeń 

dwa razy w roku; natomiast jeżeli chodzi o stan powietrza to w naszej strefie badania przeprowadzane są w dwóch 

miejscach: w Łomży i w Suwałkach. 

Więcej pytań do pana W. Gołaszewskiego nie było. 

Kolejnym punktem porządku obrad była: 

 

PREZENTACJA „PROGRAMU OCHRONY ŚRODOWISKA POWIATU GRAJEWSKIEGO NA LATA 2016-2023”. 

 

Na prośbę przewodniczącego St. Kossakowskiego głos zabrała pani B. Gładkowska-Chocian – 

wiceprezes Firmy EKOTON sc, specjalizującej się w usługach z zakresu ochrony środowiska, turystyki i promocji 

oraz opracowań projektowo inwestycyjnych – wystąpienie stanowi Załącznik do niniejszego protokołu. 

Radny K. Waszkiewicz poruszył problem jakości powietrza, wyraźny już odczuwalny – zapytał, co można 

zrobić, aby np. w Grajewie utworzyć punkt monitorowania jakości powietrza. 

Pani B. Gładkowska-Chocian wyjaśniła, że jeżeli chodzi o monitoring jakości powietrza, jest to zadanie 

własne przypisane Wojewódzkiemu Inspektoratowi Ochrony Środowiska. Niemniej jednak na terenie powiatu,  

a przede wszystkim w samym mieście Grajewie, funkcjonują zakłady przemysłowe, które posiadają pozwolenia 

zintegrowane, bądź pozwolenia emisyjne, na wprowadzanie pyłów do powietrza. W tych pozwoleniach zostały 

narzucone wymagania związane z monitoringiem, okresowym  bądź ciągłym, w zależności od rodzaju instalacji. 

Zakłady na bieżąco wykonują te badania. Mają też obowiązek udostępniania wyników badań WIOŚ oraz jednostkom, 

które wydały pozwolenia, czyli albo Urzędowi Marszałkowskiemu, albo Starostwu Powiatowemu. Jeżeli są takie 

badania wykonywane, to te wyniki są przesyłane – jest to  pewna forma monitoringu, która jednocześnie nie narzuca 

dodatkowego obowiązku finansowego starostwu powiatowemu, jako jednostce samorządowej i jednocześnie 

informuje o stanie środowiska. Zakłady przemysłowe, w zależności od rodzaju zakładu i wielkości instalacji, mają 

obowiązek prowadzenia tych badań dwa razy do roku, co dwa lata, niektóre co roku. Badania są wykonywane  

w różnych porach roku przy maksymalnej wydajności każdej instalacji, starostwo ma do nich dostęp. 

Byłoby bardzo dobrze, gdyby istniała możliwość posiadania własnej stacji pomiarowej na terenie miasta 

Grajewo, ale z tego co wiem, sieć monitoringowa na terenie województwa podlaskiego tego nie zakłada – stwierdziła 

pani B. Gładkowska-Chocian. Nie jest to temat zamknięty, jeżeli są dostępne środki na wykonanie takiej stacji 

badawczej, wówczas byłaby taka możliwość. 

Pan W. Gołaszewski stwierdził, że funkcjonowanie stacji monitoringu powietrza generuje bardzo duże 

koszty, musi ona zapewnić ciągłą pracę i ciągłość pomiaru przez cały rok oraz przesyłanie pomiarów drogą 

elektroniczną. Wyraził wątpliwość, czy Grajewo dałoby radę sfinansować taką stację; generalnie jest to możliwe, ale 

należałoby poszukać zewnętrznych źródeł finansowania. 
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Podkreślił, że województwo podlaskie jest w tak niekorzystnej sytuacji, że budżet Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska jest mały w porównaniu do innych województw. Musimy zapewnić pieniądze na zachowanie 

monitoringu, który funkcjonuje obecnie; w stacjach, które obecnie działają mamy standardy europejskie, wyniki 

pomiarów są przesyłane do UE i bez problemów zatwierdzane – zaznaczył na zakończenie pan W. Gołaszewski, 

dodając, że jeżeli chodzi o czystość powietrza Polska sytuuje się w ogonie Europy. 

Pani B. Gładkowska-Chocian dodała, że jednym źródłem zanieczyszczeń są zanieczyszczenia 

przemysłowe, które są możliwe do zbadania, zidentyfikowania i zmierzenia i są kontrolowane, natomiast ogromną 

cześć zanieczyszczeń stanowią źródła indywidualne, z tzw. niskiej emisji i ze względu na to, że województwo 

podlaskie nie należy do najzamożniejszych, mieszkańcy spalają w piecach różnego rodzaju opał, co automatycznie 

jest odczuwalne, jeżeli chodzi o jakość powietrza. 

WIOŚ dysponuje mobilnym pojazdem do monitorowania środowiska i badania w ramach mobilnego 

monitoringu są wykonywane na terenie całego województwa i to też umożliwia uzyskanie okresowych badań stanów 

powietrza. 

Radny W. Remfeld poruszył kwestię ochrony przed polami elektromagnetycznymi, chodzi o przekaźniki  

i anteny? 

Pani B. Gładkowska-Chocian potwierdziła, dodała, że na terenie powiatu grajewskiego, na dzień 

dzisiejszy, problem ten nie występuje. Jakość stanu środowiska i wpływ pół elektromagnetycznych mieści się  

w normach, a nawet jest poniżej dopuszczalnej normy. 

Radny W. Remfeld zapytał, skąd w takim razie biorą się protesty mieszkańców? 

Pani B. Gładkowska-Chocian stwierdziła, że protesty są związane z obawą; naturalną rzeczą jest, że  

w przypadku nowych inwestycji ludzie mają różne obawy, zasadne bądź nie, nie wszyscy są specjalistami, a każdy 

jest człowiekiem i martwi się o stan zdrowia swój i swoich najbliższych. Podkreśliła raz jeszcze – na terenie powiatu 

nie ma takiego zagrożenia. 

Radny A. Cybula nawiązując do wypowiedzi pani B. Gładkowskiej-Chocian dotyczącej tzw. niskiej emisji 

zatruwającej atmosferę, zapytał jaki wpływ ma przeciętny obywatel, palący we własnym piecu, na jakość węgla 

dostarczanego w punktach sprzedaży? Co państwo robicie w tym zakresie, aby węgiel dostarczany do punktów 

sprzedaży był dobrej jakości? 

Pani B. Gładkowska-Chocian wyjaśniła, że węgiel, który jest dopuszczany do sprzedaży na terytorium 

Polski musi spełniać określone normy. Dostawcy dysponują różnym węglem, poza tym sami mieszkańcy spalają  

w piecach różne rzeczy, które nie stanowią paliw dopuszczonych do spalania. Optymalne byłoby, aby każdy 

dysponował jak najlepszej jakości surowcem energetycznym, nowoczesnym piecem i było go stać na to wszystko. 

Starostwo w ramach opracowania programu ochrony środowiska, zabezpiecza to przez wpisanie w ramach zadań 

możliwych do realizacji przygotowanie programów gospodarki niskoemisyjnej, w ramach których gminy będę mogły – 

przygotowując taki program – starać się o dofinansowanie np. na wymianę pieców i inne działania związane  

z ograniczeniem emisji do atmosfery. Takie działania zakłada program ochrony środowiska powiatu grajewskiego – 

podsumowała pani B. Gładkowska-Chocian. 

Więcej pytań do pani B. Gładkowskiej-Chocian nie było. 

Przewodniczący St. Kossakowski i starosta Z. Kruszyński złożyli podziękowania pani B. Gładkowskiej-

Chocian za opracowanie programu i przedstawienie „Programu ochrony Środowiska Powiatu Grajewskiego na lata 

2016-2023”. 

Następnym punktem porządku obrad były: 

 

INTERPELACJE RADNYCH. 
Radni nie zgłosili żadnych interpelacji i zapytań, więc przewodniczący St. Kossakowski przeszedł do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Kolejnym punktem porządku obrad były: 
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ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH. 

Ze względu na to, że radni nie zgłosili żadnych interpelacji, przewodniczący St. Kossakowski przystąpił do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

 

PODJĘCIE UCHWAŁ. 

Następnym punktem porządku obrad było przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu 

grajewskiego na rok 2016. 

Przewodniczący St. Kossakowski poprosił przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej pana  

R. Trzcińskiego o przedstawienie opinii komisji połączonych. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej R. Trzciński poinformował, iż wszystkie projekty uchwał 

skierowane na sesję, wraz z autopoprawkami Zarządu Powiatu do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

powiatu grajewskiego na rok 2016 oraz w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej powiatu grajewskiego na 

lata 2016-2019, zostały zaopiniowane pozytywnie. 

Przewodniczący St. Kossakowski zarządził głosowanie, w jego wyniku Rada Powiatu Grajewskiego 

jednogłośnie, 16 głosami „za”, przyjęła Uchwałę Nr XXVI/132/16 w sprawie zmian w budżecie powiatu 

grajewskiego na rok 2016. Uchwała stanowi Załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Kolejnym punktem porządku obrad było przyjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej 

powiatu grajewskiego na lata 2016 – 2019. 

Przewodniczący St. Kossakowski zarządził głosowanie, w jego wyniku Rada Powiatu Grajewskiego 

jednogłośnie, 16 głosami „za”, przyjęła Uchwałę Nr XXVI/133/16 w sprawie zmian wieloletniej prognozy 

finansowej powiatu grajewskiego na lata 2016 – 2019. Uchwała stanowi Załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Następnym punktem porządku obrad było przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony 

Środowiska Powiatu Grajewskiego na lata 2016-2023”. 

Przewodniczący St. Kossakowski zarządził głosowanie, w jego wyniku Rada Powiatu Grajewskiego 

jednogłośnie, 16 głosami „za”, przyjęła Uchwałę Nr XXVI/134/16 w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony 

Środowiska Powiatu Grajewskiego na lata 2016-2023”. Uchwała stanowi Załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Kolejnym punktem porządku obrad było przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie 

pojazdów z drogi na koszt właściciela i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg. 

Przewodniczący St. Kossakowski zarządził głosowanie, w jego wyniku Rada Powiatu Grajewskiego 

jednogłośnie, 16 głosami „za”, przyjęła Uchwałę Nr XXVI/135/16 w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usuwanie pojazdów z drogi na koszt właściciela i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg. Uchwała 

stanowi Załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Następnym punktem porządku obrad było przyjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Grajewski oraz warunków i zasad korzystania 

z tych przystanków. 

Przewodniczący St. Kossakowski zarządził głosowanie, w jego wyniku Rada Powiatu Grajewskiego 

jednogłośnie, 16 głosami „za”, przyjęła Uchwałę Nr XXVI/136/16 w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Grajewski oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. Uchwała stanowi Załącznik do niniejszego protokołu. 
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Kolejnym punktem porządku obrad było przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego „Programu 

współpracy Powiatu Grajewskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok."  

Przewodniczący St. Kossakowski zarządził głosowanie, w jego wyniku Rada Powiatu Grajewskiego 

jednogłośnie, 16 głosami „za”, przyjęła Uchwałę Nr XXVI/137/16 w sprawie przyjęcia rocznego „Programu 

współpracy Powiatu Grajewskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok."  Uchwała stanowi Załącznik do 

niniejszego protokołu. 

WOLNE WNIOSKI, ZAPYTANIA I SPRAWY RÓŻNE. 

Przewodniczący St. Kossakowski poinformował, iż na posiedzeniu połączonych komisji stałych Rady 

Powiatu zostało opracowane i pozytywnie zaopiniowane stanowisko w sprawie budowy drogi ekspresowej S-16 Ełk 

(S-61) – Grajewo – Mońki – Knyszyn (S19) łącznik dróg via Baltica i via Carpatia.  

Zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają uwagi, bądź wnioski do ww. projektu stanowiska, 

ponieważ nie było zgłoszeń przewodniczący St. Kossakowski zarządził głosowanie, w jego wyniku Rada Powiatu 

Grajewskiego jednogłośnie, 16 głosami „za”, przyjęła stanowisko w sprawie budowy drogi ekspresowej S-16 Ełk  

(S-61) – Grajewo – Mońki – Knyszyn (S19) łącznik dróg via Baltica i via Carpatia o następującej treści: 

„Rada Powiatu Grajewskiego popiera postulaty mieszkańców powiatu grajewskiego, monieckiego, ełckiego  

i zwraca się z prośbą o utrzymanie w rządowych planach budowy drogi ekspresowej S-16  Ełk - Grajewo - Mońki - 

Knyszyn (łącznika dróg via Baltica i via Carpatia). 

Propozycja budowy tego połączenia komunikacyjnego znalazła się wśród przedłożonych przez ministra 

infrastruktury i budownictwa i przyjętych przez rząd, zmian w rozporządzeniu w sprawie sieci autostrad i dróg 

ekspresowych. Powyższa sieć została właśnie uzupełniona m.in. o drogę ekspresową S-16  Ełk (S61) – Knyszyn 

(S19), jako łącznik dróg via Baltica i via Carpatia. 

Jest to jedna z najważniejszych inwestycji dotyczących trasy via Baltica i najważniejszych inwestycji dla 

rozwoju powiatów: grajewskiego, monieckiego, ełckiego i sąsiednich powiatów województwa podlaskiego oraz 

warmińsko-mazurskiego. 

Wykonanie tej drogi w ogromnej mierze zastąpi brak obwodnicy Grajewa oraz złagodzi pominięcie naszego 

miasta przy ustalaniu trasy via Baltica. Droga ta jest także niezbędna jako łącznik dróg ekspresowych via Baltica i via 

Carpatia, co słusznie zostało zauważone w zmianach rozporządzenia. 

 Wybudowanie trasy, o której mowa, w przyszłości zadziała na korzyść miast leżących przy tej trasie tj.: 

Grajewa, Moniek, Knyszyna i Ełku, przyczyni się do rozwoju tego regionu, usprawni połączenia komunikacyjne na 

trasie Białystok-Ełk, poprawi również dostępność komunikacyjną dla mieszkańców krajów Europy oraz województwa 

podlaskiego z jeziorami mazurskimi i polskim morzem. 

 Swój niepokój związany z wprowadzeniem tej inwestycji wyraziło miasto Suwałki oraz miasto Augustów. Nie 

zgadzamy się z argumentami władz tychże miast, które to nie zostały przecież pominięte przy inwestycji via Baltica. 

Transport drogowy przeniesie się w dużej mierze na tę ważną drogę. Trudno też brać poważnie pod uwagę 

argumenty związane z ochroną środowiska, skoro przez okolice Biebrzańskiego Parku Narodowego odbywa się 

obecnie cały ruch kołowy i kolejowy między Ełkiem i Białymstokiem.”   

 

Starosta Z. Kruszyński zaprosił obecnych, w imieniu własnym oraz pani Z. Choynowskiej, dyrektora 

Zespołu Szkół w Wojewodzinie, gospodarza obiektu, w którym odbędzie się uroczystość, na spotkanie opłatkowe  

w dniu 15.12.2016 r. o godz. 1400.  

Na tym porządek obrad został wyczerpany i przewodniczący St. Kossakowski zamknął obrady XXVI sesji 

Rady Powiatu Grajewskiego V kadencji. 
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 Protokołowała                                                                       Przewodniczący Rady Powiatu Grajewskiego 

         .......................................                                                                .................................................................... 

       Joanna B. Ramotowska                                         Stanisław Kossakowski 
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